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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan tervezi a kormány az idősgondozás problémáját
megoldani a jövőben?" 

Tisztelt Miniszter úr!

2019. januárjától a kormány átformálta az ápolási díj rendszerét, mely szerint bevezették a tartósan 
beteg, önellátásra képtelen gyermeküket otthonápoló szülők számára a gyermekek otthonápolási 
díját, ami alapvetően egy üdvözlendő intézkedés.

A népesség elöregedése miatt viszont sok családra egyre nagyobb teher hárul, az idős szülők egyéb 
hozzátartozók gondozása, ellátása miatt. 

Az ágyhoz kötött állapot megviseli azt is, akinek a kiszolgáltatott állapotot el kell szenvednie. 
Érthető, ha a beteg szívesebben marad saját környezetében, könnyebben gyógyul, kevésbé romlik 
az állapota. A családtagok azok, akik kiveszik oroszlánrészüket a gondoskodásból, de fontos 
támogatást nyújtanak a szociális gondozók is a házi segítségnyújtás keretében. Mindamellett az 
intézményekben történő gondozásnak is nagy szerep jut, mivel sok ember számára nincs lehetőség 
hozzátartozójukat otthon gondozni.

Jelenleg anyagilag nincsenek a kormány által megbecsülve azok, akik a családtagjukat otthon 
ápolják, de az intézményekben dolgozók sem, akik sokszor családjuktól elvett időben is dolgoznak, 
túlóráznak, önzetlenül segítenek. Ezenkívül a munkaerőpiacról való kiesés is gondot okozhat a 
családok számára.

Mindezek alapján a következő kérdésekre szeretnék egyértelmű válaszokat kapni Miniszter úrtól:

Tervezi -e, a kormány a Gyod-ot kiterjeszti azok számára, akik nem gyermeküket, hanem egyéb 
rokonaikat, például szüleiket, testvérüket ápolják otthon?



Hogyan próbálják az otthonápolás és a házisegítségnyújtás intézményét támogatni, szélesebb 
körben kiterjeszteni?

Tervezik –e az idősgondozás intézményeiben a férőhelyszámot a megfelelőképpen növelni? 
Minőségben a körülményeken javítani?

Mikor tervezi a kormány, hogy a szociális bértáblát az egészségügyihez igazítani, hogy az ezen a 
területen fontos munkát ellátók is meg legyenek becsülve anyagilag is?
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